Semantics and Pragmatics

Instructor: Dr. Abdulrahman A. Alsayed

Lecture 11 - The Problem of Universals

Speech Act Theory الكلام

ANASF

- Speech act theory is a theory of language based on a book called "How to Do Things with Words" by the Oxford philosopher John L. Austin.
 - نظرية فعل الكلام هي نظرية لغة تعتمد على كتاب بعنوان "كيف أن تفعل أشياء مع الكلمات" من قبل الفيلسوف جون أكسفورد أوستن
- The theory states that language is as much a mode of action as it is a way of conveying information.
 تنص النظرية على أن اللغة بقدر ما هي طريقة عمل كما هي وسيلة لنقل المعلومات.
- Speech acts include: locutionary, illocutionary and perlocutionary acts.
 - أفعال الكلام ما يلي: locutionary ، و , locutionary و illocutionary
- In the locutionary act we are simply 'saying something' that has meaning. In other words, a locutionary act produces an understandable utterance.

في الفعل اللفظي : نحن ببساطة ' نقول الشيء 'التي لديه معنى و بعبارة أخرى، فعل القول
 الذي يعطي كلام مفهوم.

• Locutionary meaning includes sense and reference.

فعل القول يعني مشمول للمعنى ومشار إليه.
 There is a concentration on the locutionary aspect of the speech act in constative utterances.

هناك تركيز على الجانب الفعل اللفظي لفعل الكلام في المنطوق الخبري.



```
ANASF
  Other examples of illocutions defined by social convention (in
  addition to promising and thanking) include acts such as:
  accusing, greeting, admitting, apologizing, challenging,
  complaining, offering, congratulating, praising, giving
  permission, proposing marriage, and others.
من الأمثلة الأخرى على فعل ينفذ بالقول التي حددها الميثاق الاجتماعي (بالإضافة
          إلى الوعد والشكر) وتشمل هذه الأفعال مثل : accusing, greeting,
     admitting, apologizing, challenging, complaining, offering,
          congratulating, praising, giving permission, proposing
                                      marriage ... وغيرها من الأفعال.
 E.g. Saying: "I'm very grateful to you for all you have done"
  performs the illocutionary act of thanking, which is the
  speaker's intention in making this utterance.

    مثلا لقول"m very grateful to you for all you have done" يؤدي

       المغزى الفعلى من توجيه الشكر، الذي هو نية المتكلم في اتخاذ هذا الكلام.
• The perlocutionary act (or just simply the perlocution) carried
  out by a speaker making an utterance is the act of causing a
  certain effect on the hearer and others through that utterance
  (in Latin "per" means: "through").
· الفعل المترتب عن النطق (أو فقط ببساطة حدث التأثير) يقوم بها المتكلم مما يجعل
   الكلام هو فعل يسبب بعض التأثير على السامع وغيره من خلال هذا الكلام (في
                                   اللاتينية " "per" تعنى: "through
```

 For example, if someone tells you "There's a bee in your left ear", it may cause you to panic, scream and scratch your ear.
 مثلا إذا كان شخص ما يقول لك"There's a bee in your left ear" فإنه قد يسبب لك الذعر، الصراخ وخدش الأذن. ANASF

- Causing these emotions and actions is the perlocution of this utterance, or the perlocutionary act someone performs by making that utterance.
 تسبب هذه المشاعر والأعمال لتأثير الفعل من هذا الكلام، أو حدث تأثير شخص ما
- The perlocution of an utterance is the causing of an effect to happen, perhaps even without the intention of the speaker, through the utterance.

 تأثير الحدث من الكلام هو التسبب في تأثير لحدث، وربما حتى من دون نية المتكلم، من خلال الكلام.

• Thus, the point of carefully distinguishing the perlocutionary aspect of the speech act from others is that perlocutions can often be unintentional.

 وهكذا، فإن نقطة التمييز بعناية جانب تأثير الحدث لفعل الكلام من الآخرين هو أن تأثير الحدث غالبا ما تكون غير مقصودة.

- Illocutionary act vs. perlocutionary act:
- The illocutionary act of an utterance is:
 - قانون illocutionary من الكلام هو
 - 1. intended by the speaker,
 - 2. under his full control,

• تحت سيطر ته الكاملة

• المقصود من قبل المتكلم

عن طريق أداء هذا الكلام.

3. and if the illocutionary act is evident, it is evident when the utterance is made.

وإذا كان المغزى الفعلي واضح، فمن الواضح عندما يتم الكلام.



